
RØDOVRE KOMMUNE  

Helhedstilbuddet Skovmoseskolen 
 

Referat  

Helhedstilbuddet Skovmoseskolens Skolebestyrelsesmøde 

2. marts 2015 kl. 16.30 til kl. 19.30 

 
Tilstede: Forældrerepræsentanter: Jes Hermansen, Trine Ravn, Mette Waly og Suppleant Hanne Schmidt 

Medarbejderrepræsentanter; Anne Jensen og Christina Walther 

Ledelsesrepræsentanter: Lone Jørring og Allan E. Laurents 

Børne og Skoleudvalget: Hans Houmøller  

 

Afbud: Christian Bason, Frank Hansen, Peter Christiansen, Kim Wilde, Per Danielsen 

 

Ad 1. Velkommen til elevrådsformand Lærke Therese Trap Friis.  

Lærke præsenterede sig, og fortalte om Elevrådets arbejde. (Sammen med Niklas fra 1. kl. og Søren fra 4. 

kl.) Lærke går i 10. klasse, er 16 år og fortalte om sin praktik på Byggeren. Hun passede mest hestene, men 

der er mange dyr. Lærke var i lokalavisen. Efterfølgende har hun også været i praktik i 1. klasse. 

Elevrådet arbejder med:  

 Skolens fødselsdag, der blev stemt på disko, pølsevogn og koncert.  

 Mooncarbane og forbedring af legeplads/skolegården.- herunder møde med repræsentanter fra 

kommunen. 

Derudover snakker Elevrådet om hvordan det er i klasserne, og taler om hvad man må og ikke må. Eksempel 

kan være ”Man må ikke slå og sparke”, ”Man skal hjælpe hvis nogle kommer til skade”, ”Kærester må gerne 

holde i hånden”. 

Lærke blev spurgt om sammenlægningen har betydet noget: Lidt forvirrende – det er bare nyt. Mandag og 

torsdag på Espevangen og tirsdag, onsdag og fredag i Cafeen. Hun vil gerne have at vi er mere kreative, 

emneuger er godt. 

Spørgsmål til lejrskole: Lærke har selv foreslået Manchester. Syntes det var godt. Anbefaling: Bare gør det! 

Spørgsmål om noget kunne være bedre: Legeplads/skolegården. 

Valg til formand var demokratisk flertal. Udvalget mødes hver tirsdag i udviklingslokalet – der ellers kun er 

for voksne. Tak til Lærke. 

 

Ad.2. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden godkendt. 

 

Ad.3. Valg af dirigent 

Trine blev valgt til dirigent, næste gang er det Jes. 

 

Ad.4. Godkendelse af referat af Skolebestyrelsesmøde den 14. januar 2015 

Referat godkendt. 

 

Ad.5. Omdeling af Rødovre Kommunes Børne og Ungepolitik 

Mette W. var til dialogmøde i kommunen om politikken. Spørgsmål til hvor og om inddragelse af 

Skovmoseskolen blev ikke besvaret / bortforklaret. 
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Ad.6. Gennemgang af Kvalitetsrapport 2013/2014 for Helhedstilbuddet Skovmoseskolen og 

skolebestyrelsens udtalelser til samme. 

Vanskeligt at forholde sig til 2013, skolebestyrelsen var en anden på det tidspunkt. Generelt for 

kvalitetsrapporten: materialer er diffust og fragmenteret. Datagrundlaget er svært gennemskueligt og det er 

svært at forstå, hvor tallene kommer det fra. 

Vi drøftede baggrunden for tallene om elevs sygefravær og tallene om inklusion. 

 

Punkt om udviklingsaftalen fra 2013 – 2014. Opsamling af indsatsen står i materialet. 

Vi har spørgsmål til hvad rapporten skal bruges til. Lone renskriver kommentar til Mette og Allan. 

 

Skolebestyrelsens opmærksomhedspunkter i forbindelse med planlægningen af næste skoleår.  

Allan præsenter principper fra tidligere teamdannelse. Skolebestyrelsen skal have mulig indflydelse på dette. 

Enighed om at faglige kompetencer har stor betydning. Debat om mand/kvinde fordeling og andre 

områder/principper man kan tilstræbe bliver fordelt eks. Alder, timetal. Der er enighed om at det også kan 

hæmme dannelse af gode teams med for mange ”tilstræbelser”. Det skal defineres hvad der skal gælde for 

både pædagoger, lærere og medhjælpere. Derudover er der hvilke kriterier der er for rekruttering.  

Debatten munder ud i nedsættelse af en arbejdsgruppe der forbereder et oplæg til skolen. Trine mener 

udspillet skal komme fra personalegruppen op til skolebestyrelsen.  

Arbejdsgruppen består af: Mette, Jes og gerne flere.  

Følgende punkter kan indgå i gruppens arbejde, samt komme på SB-mødet i maj.  

Elevplaner/årsplaner.  

Forældresamarbejde (årshjul).  

Visitation ud og ind af skolen.  

 

Ad. 8. Forældreundersøgelse. Arbejdsgruppen (Frank, Trine og Peter) fremlægger tanker til endelig 

behandling og beslutning. Punkt udsat. Gruppen arbejder stadig, Trine opfordrer andre til at gå ind i gruppen.  

 

Ad.9. Meddelelser: 

Formanden: Formandsmøde og Dialogmøde 

Mette W. vil skrive til John Kronbak om et årshjul for aktivitet, der kan have betydning for bestyrelsen. 

På formandsmødet blev der drøftet skolereform, lektiecafé, lejrskole og IT strategi. 

På dialogmødet kom Dorthe Junge, leder af Frederiksberg Ny skole med oplæg om lærer/pædagog 

samarbejde. 

Beslutninger om hvor mange forældre der skal være på skolebestyrelsesmøderne for, at være at være 

beslutningsdygtige. 

Forslag om, at Mette W. skriver ud til alle forældre i skolebestyrelsen om forventet deltagelse i 

kommende møder. 

Per D har sagt, han har et oplæg til forretningsorden. 

Ledelse:  

Økonomien har været svært at gennemskue. Løn for lærere var tilbageholdt – blev først udmøntet i 

december. 

Mette W. formandsansøgning om 850.000 – for dækning af sammenlægningen. Der spørges om 

mulighed for, at få pengene, samt en kvittering for modtagelse af ansøgningen. 

Det er lovet at sammenlægningen vil være udgift neutral til tidligere skolebestyrelsesmøde. Anne har 

været på fælles MED. Her er meddelt at BKF har overskud. 

Allan orienterer om drift udgifter bl.a. vand og vedligeholdelse.   

Regnskabet for 2014 blev lukket med et forventeligt minus på kr. en million. Hvis vi bevarer elevtallet 

på 115 elever ind i det nye skoleår og vi får de kr. 850.000,- retur fra Forvaltningen som 

sammenlægningen har kostet, hjælper det på det. 
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Medarbejderrepræsentanter: 

      Dejlig fastelavnsfest. Vinterferien var god, der er bare for mange børn der meldes til uden at komme. 

 

Ad.10. Evt. 

Evt.: Generalforsamling i Idrætsforeningen IFEL 

Evt.: Mette ”Handicappede børns ferie” er en organisation, hvor der kan søges billigere feriehuse.  

 

Trine anmoder om, at trække sig fra skolebestyrelsen. Allan vil sende denne videre til forvaltningen.  

 

Kommende møder: 

skolebestyrelsesmøde onsdag den 6. maj kl. 17.00-20.00 – afbud fra Hans og Hanne. 

skolebestyrelsesmøde torsdag den 18. juni kl. 17.00-21.00 (sommerafslutning) 
 

referent: Lone Jørring     


